



ພ້ອມການເຜີຍແຜ່

ການຮ່ວມມື ລ້ານຊ້າງ ແມ່ຂອງ: ສປ ຈີນ ຍິນດີ ຕໍ່ ການສະເໜີ ຂອງ ຄມສ ໃນ ການຫັດແໜ້ນການຮ່ວມມື

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ, ວັນທີ 7 ພະຈິກ 2018 - ສປ ຈີນ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີ ຕໍ່ຂໍສະເໜີ ຂອງ ຄມສ ໃນການຫັດແໜ້ນການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ສູນການຮ່ວມມືດ້ານຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ລ້ານຊ້າງແມ່ຂອງ ແລະ ຄມສ, ກ່າວ ເຈົ້າໜ້າທີ່ອາວຸໂສ ຂອງ ກອງເລຂາ ຄມສ.

ທ່ານ ຟາມ ຕວນ ພານ ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ອາວຸໂສ ຂອງ ສປ ຈີນ ໄດ້ຢັ້ງຢືນ ການຮ່ວມມືດັ່ງກ່າວ ໃນກອງປະຊຸມ ສອງຝ່າຍ ທີ່ຈັດຂຶ້ນ ຄຽງຄູ່ກັບ ກອງປະຊຸມ ການຮ່ວມມື ດ້ານຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ລ້ານຊ້າງແມ່ຂອງ ໃນ ລະຫວ່າງວັນທີ 1 – 2 ພະຈິກ 2018 ທີ່ເມືອງ ຄຸນມິງ, ແຂວງຢູນນານ, ສປ ຈີນ.

“ສປ ຈີນ ໄດ້ຍິນດີຮັບເອົາ ການສະເໜີຂອງ ພວກເຮົາ ໃນການ ຫັດແໜ້ນການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ສູນການຮ່ວມມືດ້ານ ຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ລ້ານຊ້າງແມ່ຂອງ ແລະ ຄມສ ເພື່ອ ຜົນປະໂຫຍດ ຂອງ ອ່າງແມ່ນໍ້າຂອງ” ກ່າວທ່ານ ຟາມ ຕວນ ພານ. “ພວກເຮົາຈະເຮັດວຽກຮ່ວມກັນ ເພື່ອ ກຳນົດຂອບເຂດການຮ່ວມມືທີ່ສຳຄັນ ເພື່ອ ການພັດທະນາທີ່ຍືນຍົງ ໃນ ອ່າງແມ່ນໍ້າຂອງ ແລະ ປະຊາຊົນທີ່ອາໄສອ່າງແມ່ນໍ້າດັ່ງກ່າວ.”

ອີງຕາມການແລກປ່ຽນຂອງ ທ່ານ ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ, ຫົວໜ້າ ຄະນະສະເພາະກິດຂອງ ສູນຮ່ວມມື ດ້ານ ຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ລ້ານຊ້າງ-ແມ່ຂອງ, ທ່ານ ປອ ຢູ ຊິງຈັນ ໄດ້ກ່າວໃນກອງປະຊຸມ ທີ່ຄຸນມິງ ວ່າ ການຮ່ວມມື ແມ່ຂອງ ລ້ານຊ້າງ ພວມຫາ ວິທີທາງ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບ ຄມສ ແລະ ທ່ານຍັງໄດ້ກ່າວເຖິງ ບົດບາດສຳຄັນ ຂອງ ຄມສ.

ການຮ່ວມມືທີ່ຖືກສະເໜີນັ້ນ ແມ່ນ ໄປຕາມທິດທາງ ທີ່ ທ່ານ ລັດຖະມົນຕີ ຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ຂອງ ສປ ຈີນ ທ່ານ ອີ ຈິງປິງ ໄດ້ກ່າວໃນກອງປະຊຸມສຸດຍອດ ຄມສ ຄັ້ງທີ 3 ໃນຕົ້ນປີນີ້, ທີ່ໄດ້ກ່າວວ່າ “ສູນລ້ານຊ້າງແມ່ຂອງ ຈະບໍ່ປ່ຽນແທນ ກົນໄກໃດໆ ຂອງ ອານຸພາກພື້ນທີ່ມີຢູ່ແລ້ວ ... ສປ ຈີນ ຍິນດີ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບ ຄມສ ແລະ ປະເທດສະມາຊິກທັງ ໝົດ ພາຍໃຕ້ກອບການຮ່ວມມືທີ່ມີຢູ່ໃນປັດຈຸບັນ.”

ກອງເລຂາ ຄມສ ແລະ ສູນການຮ່ວມມືດ້ານຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ລ້ານຊ້າງ ແມ່ຂອງ ຍັງໄດ້ປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບ ການ ແລກປ່ຽນຢ້ຽມຢາມ ລະຫວ່າງ ສອງຝ່າຍ. ການຢ້ຽມຢາມດັ່ງກ່າວ ຈະຊ່ວຍໃນການສ້າງສາຍພົວພັນ ແລະ ຄວາມເຊື່ອ ໝັ້ນ ເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ, ກ້າວໄປສູ່ ຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ການຮ່ວມມື ທີ່ດີຂຶ້ນ.

ໃນລະຫວ່າງ ກອງປະຊຸມທີ່ຄຸນມິງ, ທ່ານ ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ ໄດ້ ຖືກເຊີນ ໃຫ້ ກ່າວບົດຄວາມກ່ຽວກັບ ‘ການ ຮ່ວມມືສາກົນ ໃນການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າ ໃນອ່າງແມ່ນໍ້າຂອງ’ ເຊິ່ງ ທ່ານ ໄດ້ ເນັ້ນໜັກ ເອກະລັກສະເພາະພິ ເສດ ຂອງ ຄມສ, ຜົນງານໃນ 23 ປີຜ່ານມາ ແລະ ການຮ່ວມມືກັບ ຄູ່ຮ່ວມງານໃນທົ່ວໂລກ. ຜູ້ຕາງໜ້າຈາກສີ່ປະເທດ ສະມາຊິກ ຍັງໄດ້ ສະແດງທັດສະນະ ແລະ ສະເໜີບົດຄວາມກ່ຽວກັບ ການດຳເນີນງານ ແລະ ການຮ່ວມມືພາຍໃຕ້ກອບ

ຂອງ ຄມສ ໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ທີ່ລວມທັງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ລະບຽບການ ຂອງ ຄມສ ແລະ ໂຄງການຮ່ວມມືຂ້າມ ຊາຍແດນຕ່າງໆ.

ໃນບົດກ່າວຕໍ່ກອງປະຊຸມ, ທ່ານ ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ ໄດ້ ເນັ້ນໜັກ ການຫັດແໜ້ນການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ຄມສ ແລະ ສປ ຈີນ ໂດຍໄດ້ເຊື່ອຊວນໃຫ້ ສປ ຈີນ ຮ່ວມມືໃນຫຼາຍຂົງເຂດ. ຫຼັກໆໃນນັ້ນ ແມ່ນ ໄດ້ສະເໜີໃຫ້ ສປ ຈີນ ສະ ໜອງຂໍ້ມູນ ພະຍາກອນນໍ້າຖ້ວມ ທີ່ ສະຖານີເຂື່ອນ ຈິງ ຫິງ ແລະ ແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນ ອຸທິກກະສາດ ໃນລະດູແລ້ງ ເຊິ່ງ ຈະ ເປັນປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ການວາງແຜນ ພັດທະນາ ແລະ ຄຸ້ມຄອງໄພແຫ້ງແລ້ງ ໃນແມ່ນໍ້າຂອງ.

ນອກຈາກນັ້ນ ກໍຍັງໄດ້ເຊື່ອຊວນໃຫ້ ສປ ຈີນ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບ ຄມສ ໃນຫຼາຍເອກະສານຍຸດທະສາດ ທີ່ກໍາລັງ ຢູ່ໃນ ລະຫວ່າງ ການປັບປຸງ. ໃນນັ້ນລວມມີ ຍຸດທະສາດ ພະລັງງານໄຟຟ້ານໍ້າຕົກແບບຍືນຍົງ, ບົດລາຍງານ ສະພາບອ່າງແມ່ ນໍ້າ ແລະ ຍຸດທະສາດພັດທະນາອ່າງ ຂອງ ຄມສ ລວມທັງ ແຜນພັດທະນາອ່າງ ສະບັບໃໝ່.

“ບໍ່ມີເວລາໃດທີ່ຈະເໝາະສົມເທົ່າເວລານີ້ອີກແລ້ວ ເພື່ອໃຫ້ ສປ ຈີນ ຮ່ວມມື ກັບ ຄມສ, ຖ້າຈະເປັນການສ້າງຜົນປະ ໂຫຍດ ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນກວ່າ 70 ລ້ານ ຄົນ ໃນທົ່ວອ່າງ” ກ່າວ ທ່ານ ຟາມ ຕວນ ພານ, ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ.

ໝາຍເຫດ ເຖິງ ບັນນາທິການ:

ຄມສ ແມ່ນ ອົງການຈັດຕັ້ງ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ເພື່ອການປົກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມື ໃນອ່າງແມ່ນໍ້າຂອງ ຕອນລຸ່ມ, ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 1995 ອົງຕາມສັນຍາແມ່ນໍ້າຂອງ ລະຫວ່າງ ຣາຊະອານາຈັກກໍາປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ຣາຊະອານາຈັກໄທ ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ. ອົງການດັ່ງກ່າວເປັນກົນໄກລະດັບພາກພື້ນ ເພື່ອ ການຮ່ວມມື ກ່ຽວກັບ ນໍ້າ ແລະ ທັງເປັນ ສູນກາງຄວາມຮູ້ ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າເພື່ອການພັດທະນາ ທີ່ຍືນຍົງ ຂອງ ພາກພື້ນ.

ຄມສ ໄດ້ເຊື່ອໃຫ້ ສປ ຈີນ ແລະ ມຽນມາ ເຂົ້າຮ່ວມເປັນຄູ່ຮ່ວມເຈລະຈາ ໃນປີ 1996 ແລະ ນັບແຕ່ນັ້ນມາ ຄມສ ໄດ້ຮ່ວມມື ກັບທັງສອງປະເທດ ທາງດ້ານວິຊາການໃນການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າ.

ໃນວັນທີ 1 ເມສາ 2002, ສປ ຈີນ ແລະ ຄມສ ໄດ້ເຊັນຂໍ້ຕົກລົງ ໃນການສະໜອງຂໍ້ມູນ ແມ່ນໍ້າຂອງ - ລ້ານຊ້າງ; ຂໍ້ຕົກລົງ ດັ່ງກ່າວໄດ້ມີການປັບປຸງຄືນໃນປີ 2013. ພາຍໃຕ້ຂໍ້ຕົກລົງດັ່ງກ່າວ, ສປ ຈີນ ໄດ້ສະໜອງຂໍ້ມູນ ກ່ຽວກັບລະດັບນໍ້າ ໃນ ລະຫວ່າງລະດູຝົນ ໄລຍະເວລາ ຫ້າເດືອນ (ມິຖຸນາ - ຕຸລາ) ສອງຄັ້ງຕໍ່ວັນ ຈາກສອງສະຖານີ ທີ່ຕັ້ງໃນແມ່ນໍ້າລ້ານຊ້າງ ຂອງ ສປ ຈີນ. ຂໍ້ມູນ ດັ່ງກ່າວ ໄດ້ ສະໜອງເຂົ້າໃນລະບົບ ພະຍາກອນນໍ້າຖ້ວມ ຂອງ ຄມສ. ສປ ຈີນ ປະກອບສ່ວນ 13.5 ສວນ ຮ້ອຍ ຂອງ ການໄຫຼ ໃນແມ່ນໍ້າຂອງ.

- ຈົບ -

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່ :
ທ່ານ ໂສພິກ ແມ
ເຈົ້າໜ້າທີ່ ການສື່ສານ
ກອງເລຂາ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ
ອີເມລ: sopheak@mrcmekong.org
ໂທລະສັບ: +856-21-263263, ຕໍ. 4070
ໂທລະສັບມືຖື : +856-20- 77779168

###